
PROTOKÓŁ Nr XIII/19
z obrad sesji Rady Miejskiej w Chodczu

odbytej w dniu 29 października 2019 roku.

           W obradach sesji uczestniczyło 12 radnych oraz:
Burmistrz Chodcza – Jarosław Grabczyński
Radca Prawny – Dorota Grabczyńska
a także sołtysi.

Proponowany  porządek  obrad.

1. Otwarcie.
-     stwierdzenie prawomocności obrad,
- przyjęcie porządku obrad,
- przyjęcie  protokołu  z  poprzedniej sesji,

2.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie  międzysesyjnym.
-    przedłożenie informacji przez  Burmistrza Chodcza,
-    dyskusja,

3.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie  
      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji.
       -    dyskusja,
4.  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy
Chodecz na rok 2019.
       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie,
       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów,
       -     dyskusja,
       -     podjęcie uchwały Nr  XIII/84/19,
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej
Miasta i Gminy Chodecz na lata 2019-2033.
       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie,
       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów,
       -     dyskusja,
       -     podjęcie uchwały Nr  XIII/85/19,
6. Podjęcie  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie  od Powiatu Włocławskiego
zadań z zakresu zimowego utrzymania dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych
dróg w sezonie zimowym 2019/2020.
       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie,
       -     opinia Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej,
       -     dyskusja,
       -     podjęcie uchwały Nr  XIII/86/19,
7.  Podjęcie uchwały w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez
dalszego biegu.
       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – P. Łukaszewicz Daria,
       -     opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska,
       -     dyskusja,
       -     podjęcie uchwały Nr  XIII/87/19,
8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  powołania  doraźnej  Komisji  Statutowej  Rady  Miejskiej
w Chodczu.
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       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie  - P. Łukaszewicz Daria,
       -     opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska,
       -     dyskusja,
       -     podjęcie uchwały Nr  XIII/88/19,
9.  Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami
Miasta i Gminy Chodecz.
       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie,
       -     opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 
       -     opinia Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej,
       -     dyskusja,
       -     podjęcie uchwały Nr  XIII/89/19,
10. Podjęcie uchwały zmieniającej w sprawie ustalenia wysokości opłaty targowej na terenie
Miasta  i Gminy Chodecz.
       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie,
       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów,
       -     dyskusja,
       -     podjęcie uchwały Nr  XIII/90/19,
11. Interpelacje i zapytania  radnych.
12. Sprawy bieżące  i  wolne wnioski.
13.  Zakończenie  obrad  sesji.

Ad.1 Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.

    W sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Chodecz przy ul. Kaliskiej 2 o godz.9:00
Przewodnicząca Rady Miejskiej  w Chodczu – Pani  Anna Twardowska dokonała otwarcia
obrad XIII sesji Rady Miejskiej w Chodczu. Powitała radnych oraz pozostałe osoby obecne
na sali. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, iż w obradach sesji uczestniczy 12 radnych na
stan ustawowy 15 radnych, wobec powyższego obrady dzisiejszej sesji są prawomocne do
podejmowania  uchwał.  Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  przeszła  do  następnego  punktu
porządku obrad i przedstawiła proponowany porządek obrad. Poddała porządek obrad sesji
pod głosowanie. Za przyjęciem porządku obrad głosowało 12 radnych, przeciw 0, wstrzymało
0, porządek został przyjęty. 
         Przewodnicząca odczytała przyjęty porządek obrad i stwierdziła, iż Rada Miejska
będzie  obradowała  według  przyjętego  porządku  obrad.  Następnie  przekazała,  iż  protokół
z obrad XII sesji został sporządzony, był wyłożony do wglądu, każdy zainteresowany miał
możliwość  zapoznania  się  z  protokołem  w  biurze  rady.  Protokół  został  poddany  pod
głosowanie.  Za  przyjęciem  protokołu  Nr  XII/19  głosowało  12  radnych,  przeciwnych  0,
wstrzymujących 0. Przewodnicząca Rady stwierdziła, iż protokół z poprzedniej sesji został
przyjęty 12 głosami za.

Ad.2 Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.

                   Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska poprosiła Burmistrza
Chodcza  o  przedłożenie  sprawozdania  z  działalności  międzysesyjnej.  Burmistrz  udzielił
informacji,  iż  w  okresie  międzysesyjnym  miało  miejsce  szereg  zdarzeń  istotnych  dla
funkcjonowania  Urzędu Miasta i Gminy Chodecz,  między innymi: 
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- kilka wizyt w Urzędzie Marszałkowskim w związku z wnioskiem wydział PROF odnośnie
drugiego etapu tzn. projektu wod-kan czyli budowa drugiego zbiornika na wodę dodatkowo
będzie wybudowany wodociąg do osiedla w Chodeczku.
-  kilka  spotkań  ze  starostą  włocławskim  Romanem  Gołębiewskim  w  Starostwie  we
Włocławku,  główne  spotkanie  dotyczyło  remontów  dróg  i  przebudowa  ciągów
komunikacyjnych na terenie naszej gminy na przyszły rok. Pewna przebudowa, którą popiera
starosta to wybudowanie chodnika o długości 900 m od skrzyżowania z drogą wojewódzką
w stronę Al. Zwycięstwa. Będzie to inwestycja w 100%  sfinansowana z budżetu powiatu.
-  mieliśmy  zakończenie  dwóch  inwestycji  na  terenie  gminy  –  pierwsza  to  inwestycja
powiatowa  –  przebudowa  ul.  Aptecznej,  druga  –  zakończenie  budowy  odcinka  drogi
w Brzyszewie tzw. łącznika z Wolą Adamową około 600 m.
-  otwarcie  targowiska  –  funkcjonuje,  jest  dużo sprzedających  około  80%  stanowisk  jest
zajętych przez wystawców, handlarzy. Na tym Burmistrz zakończył. Dyskusji nie było. 

Ad.3 Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie  
      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji.

    Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  poprosiła  Przewodniczących  Komisji  stałych
o przedłożenie sprawozdań ze swych posiedzeń w okresie międzysesyjnym.              

1)  Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej  –  radny Łuczak  Tomasz  przedstawił,  iż  Komisja
w okresie międzysesyjnym odbyła jedno posiedzenie dnia 25.09.2019r. Tematem przewodnim
było  wydatkowanie  środków  w  oświacie  związane  z  zatrudnieniem.  Na  posiedzenie
zaproszony  był  dyrektor  Szkoły  Podstawowej  Andrzej  Nowacki.  Komisja  nie  wniosła
żadnych uwag, nie miała żadnych zaleceń dla dyrektora, ani Urzędu. 

2) Z-ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów – radna Michalak Beata przedstawiła,
iż Komisja w okresie międzysesyjnym odbyła dwa posiedzenia gdzie omawiane były zmiany
do  budżetu  Miasta  i  Gminy  Chodecz  na  rok  2019,  zmiany  do  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej  Miasta  i  Gminy Chodecz  na  lata  2019-2033,  opiniowano projekty uchwał  na
dzisiejszą sesję, a także rozpatrywano pisma skierowane do Komisji. Głównym tematem było
także ustalenie opłaty targowej. Komisja ustaliła kwotę do dwóch stanowisk 40 zł., za każde
następne -50% stawki podstawowej, tzw. sprzedaż z ręki 5 zł., dla rolników zniżka -25%.   

3) Przewodniczący Komisji  Rolnej  i  Infrastruktury Technicznej  – radny Wiesław Feliniak
przekazał iż w okresie międzysesyjnym Komisja odbyła trzy posiedzenia. Pierwsze spotkanie
dotyczyło  wydania  opinii  dotyczącej  zmiany  przeznaczenia  budynku  po  byłej  Szkole
Podstawowej  w  Cettach,  chodzi  o  to  żeby  przeznaczyć  go  na  mieszkania,  opiniowano
projekty  uchwał.  Drugie  posiedzenie  odbyło  się  dnia  11  października  2019r.  na  którym
weryfikowano stawki opłat  na targowisku miejskim w Chodczu. Ostatnie spotkanie miało
miejsce w dniu 24 października 2019r. Na posiedzeniu tym Komisja zajęła się sprawą odbioru
odpadów rolniczych. Ministerstwo Środowiska wdrożyło program dofinansowania odpadów
rolniczych jednak zadanie to ma być realizowane przez samorządy gminne. W związku tym
Komisja wystąpiła z wnioskiem do Pana Burmistrza, aby Urząd złożył stosowne wnioski do
Funduszu  Ochrony Środowiska  na  pozyskanie  środków,  które  mają  być  przeznaczone  na
zabranie tych odpadów od rolników i przeznaczenie ich do dalszej utylizacji. Rozmawialiśmy
również o konsultacjach z mieszkańcami odnośnie przyłączenia do granic administracyjnych
miasta  Chodecz  osiedla  Chodeczek  i  części  sołectwa  Lubieniec.  Komisja  zapoznała  się
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również z pismami skierowanymi do rozpatrzenia, m.in. pismo mieszkańca Zgierza dotyczące
udrożnienia drogi  w miejscowości  Uklejnica  nad jeziorem.  Komisja  była  w tym miejscu,
dokonała  oględzin  i  stwierdziła,  iż  samo  odkrzaczanie  nie  rozwiąże  problemu,  ponieważ
pomimo  tego,  że  działka  o  której  mowa  w  ewidencji  gruntów  figuruje  jako  droga,  tam
faktycznie zdaniem Komisji żadnej drogi nie było, teren jest typowo bagnisty, zakrzaczony.
Wpłynęły  także  dwa  pisma  od  wicestarosty  powiatu  włocławskiego.  Pierwsze  pismo
dotyczyło prośby o wsparcie planów Pana Starosty w związku ze złożonym wnioskiem do
Zarządu Powiatu we Włocławku dotyczącego remontu  ulicy Al.  Zwycięstwa.  Komisja  od
dobrych kilku lat śle pisma do Powiatu, do Zarządu Powiatu, do Powiatowego Zarządu Dróg
o rozwiązanie tego problemu,  gdzie  do tej  pory spotykała się  z  odmową.  Zbierano także
swego  czasu  podpisy  od  mieszkańców  właśnie  w  tej  sprawie.  Drugie  pismo  dotyczy
bezpośrednio przywrócenia tzw. ONW dla rolników z terenu naszej gminy - do tego pisma
Pan Feliniak odniesie się pod koniec sesji, w sprawach bieżących.       

4) Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska – radna Ewa Kwiatkowska
przekazała iż w okresie międzysesyjnym Komisja obradowała dwa razy. Pierwsze posiedzenie
poświęcono było analizie pisma skierowanego do Rady od handlowców, przedsiębiorców i
rolników. Z tego posiedzenia Komisja skierowała wniosek do pozostałych Komisji Rady o
ponowne przeanalizowanie wysokości opłat za korzystanie z targowiska. Drugie posiedzenie
poświęcone było analizie i opiniowaniu projektów uchwał. Opinie te będą przedstawiane przy
głosowaniu poszczególnych uchwał.

5)   Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Kultury  i  Sportu  –   radny  Sikorski  Adam  przekazał  iż
w okresie międzysesyjnym Komisja obradowała dwa razy. Głównym tematem była analiza
regulaminu wynagradzania nauczycieli, sprawy bieżące oraz analiza pism skierowanych do
Komisji.  

6) Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – radny Łuczak Roman przekazał, iż
w okresie międzysesyjnym Komisja obradowała dwa razy. Tematem było rozpatrywanie pism
skierowanych do rozpatrzenia przez Komisję. Pisma dotyczyły opłaty targowej, czynszu za
lokale komunalne, dodatkowych przystanków dla dzieci oraz prośba o przekazanie lokalu na
działalność Koła. Na każde pismo udzielono odpowiedzi zainteresowanym.  

Dyskusji nie było.

Ad.4  Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  budżetu  Miasta
i Gminy Chodecz na rok 2019.

            Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej
uchwałę  w sprawie  uchwalenia  budżetu  Miasta  i  Gminy Chodecz  na  rok  2019 poprosiła
Burmistrza.  Jarosław Grabczyński w zastępstwie za Panią Skarbnik udzielił  informacji,  iż
w toku realizacji budżetu dokonuje się następujących zmian: po stronie dochodowej decyzją
Ministra Finansów dokonano zmiany: zwiększenia o kwotę 116.202,00 zł. części oświatowej
subwencji  ogólnej  na  rok  2019.  Decyzjami  Wojewody Kujawsko-Pomorskiego  dokonano
następujących zmian:  zwiększenie  o  kwotę  1.200,00 zł.  z  przeznaczeniem na  wypłacenie
wynagrodzenia  za  sprawowanie  opieki  oraz  obsługę  tego  zadania,  zwiększenie  o  kwotę
7.200,00 zł. z przeznaczeniem na wypłatę dodatku w wysokości 250,00 zł. miesięcznie na
pracownika socjalnego zatrudnionego w pełnym wymiarze czasu pracy, realizującego pracę
socjalną w środowisku z roku 2019, zwiększenie o kwotę 74.520,00 zł. z przeznaczeniem na
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dofinansowanie  świadczeń  pomocy  materialnej  o  charakterze  socjalnym  dla  uczniów,
zwiększenie o kwotę 388.490,00 zł. z przeznaczeniem na wypłacenie świadczeń rodzinnych,
świadczeń z funduszu alimentacyjnego oraz składek na ubezpieczenie emerytalne i rentowe
z ubezpieczenia społecznego, zwiększenie o kwotę 20.178,00 z przeznaczeniem dla gmin na
dofinansowanie  ich  zadań  własnych  tj.  zatrudnienie  przez  gminy  asystentów  rodziny
w ramach realizacji Programu asystent rodziny i koordynator rodzinnej pieczy zastępczej na
rok 2019.  Pozostałe  – zmniejszenie  kwoty planu na  kwotę  400.000,00 zł.  Zwiększenie  o
kwotę  88.891,00  zł.  planu  z  przeznaczeniem  na  wypłatę  dofinansowania  kształcenia
młodocianych pracowników. Zadania inwestycyjne: zmniejszenie zadania „Odbudowa drogi
gminnej  (FOGR  i  klęska)”  o  kwotę  600.000,00  zł.  z  przeznaczeniem  200.000,00  zł.  na
wydatki  bieżące  (wydatki  związane  z  obsługą  kredytów  i  pożyczek),  pozostałą  kwotę
dostosowano do planu dochodu. Środki w kwocie 30.000,00 zł. przeniesiono z rozdziału drogi
publiczne powiatowe na rozdział  drogi  publiczne wojewódzkie  – współudział  w budowie
chodnika do Powiatowego Centrum Kształcenia Zawodowego w Chodczu przy drodze 269
(dokumentacja projektowo-kosztorysowa). Na tym Burmistrz zakończył. Następnie o opinię
została  poproszona  Komisja  Budżetu  i  Finansów.  Radna  Beata  Michalak  przedłożyła
informację, iż opinia jest pozytywna. Pytań radni nie mieli. Przewodnicząca odczytała projekt
uchwały  następnie  uchwała  została  poddana  pod  głosowanie.  Za  głosowało  12  radnych,
przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr XIII/84/19 została podjęta i stanowi załącznik do
niniejszego protokołu.

Ad.5 Podjęcie  uchwały  w sprawie  zmiany uchwały  w sprawie  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2019-2033.

          Przewodnicząca o przedłożenie informacji dotyczącej podjęcia uchwały zmieniającej
w sprawie Wieloletniej  Prognozy Finansowej Miasta i  Gminy Chodecz na lata 2019-2033
poprosiła  Burmistrza.  Pan  Jarosław  Grabczyński  poinformował,  iż  zmiany  polegają  na
zwiększeniu dochodów do kwoty 39.860.559,69 zł i wydatków do kwoty 39.934.993,69  jak
i  również  na  zmianie  realizacji  zadań  inwestycyjnych  na  łączną  kwotę  14.887.312,00 zł.
O opinię została poproszona Komisja Budżetu i Finansów. Radna Michalak Beata przedłożyła
informację,  iż  opinia  jest  pozytywna.  Radni  pytań  nie  mieli.  Przewodnicząca  odczytała
projekt  uchwały  następnie  uchwała  została  poddana  pod  głosowanie.  Za  głosowało  12
radnych,  przeciw 0,  wstrzymujących 0.  Uchwała  Nr  XIII/85/19 została  podjęta  i  stanowi
załącznik do niniejszego protokołu.

Ad.6 Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  przejęcie  od  Powiatu
Włocławskiego  zadań  z  zakresu  zimowego  utrzymania  dróg  powiatowych  oraz  ulic
leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2019/2020.

             Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska poprosiła Pana Jarosława
Grabczyńskiego o przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie. Pan Burmistrz wyjaśnił
iż Powiat Włocławski wystąpił  do Burmistrza Chodcza o przejęcie przez Miasto i Gminę
Chodecz zimowego utrzymania dróg powiatowych w sezonie zimowym 2019/2020. Mając na
uwadze  dotychczasowe  pozytywne  doświadczenie  w  tym zakresie,  dobrze  układającą  się
współpracę  z  Powiatem  Włocławskim,  możliwość  połączenia  w/w  zadania  z  zimowym
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utrzymaniem dróg  gminnych,  przejęcie  przez  Miasto  i  Gminę  Chodecz  zadań  z  zakresu
zimowego utrzymania dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie
zimowym  2019/202  należy  uznać  w  pełni  za  uzasadnione.  Następnie  o  opinię  została
poproszona Komisja Rolna i Infrastruktury Technicznej. Przewodniczący Wiesław Feliniak
przedstawił,  iż  opinia  Komisji  jest  pozytywna.  Radni  pytań  nie  mieli.  Przewodnicząca
odczytała projekt uchwały następnie uchwała została poddana pod głosowanie. Za głosowało
12 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr XIII/86/19 została podjęta i stanowi
załącznik do niniejszego protokołu.

Ad.7 Podjęcie uchwały w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się
bez dalszego biegu.

                    Przewodnicząca o przedłożenie informacji dotyczącej podjęcia w/w uchwały
poprosiła Panią Darię Łukaszewicz. Pani Daria poinformowała, iż Rada Miejska w Chodczu
uchwałą  Nr  XII/80/19  z  dnia  11  września  2019r.  powołała  zespół  ds.  zaopiniowania
kandydatów  na  ławników  do  Sądu  Rejonowego  we  Włocławku.  Zespół  miał  za  zadanie
przeprowadzić weryfikację i analizę zgłoszonych wniosków kandydatów na ławników oraz
przedstawienie opinii o zgłoszonych kandydatach. Zespół odbył posiedzenie dnia 25 września
2019r. Po przeanalizowaniu zgłoszeń okazało się, że nie spełnia ono wymagań formalnych.
Zgłoszenia dokonało 50 obywateli, z czego 5 podało niewłaściwy Pesel, a 17 nie zamieszkuje
na  terenie  Gminy,  co  jest  niezgodne  z  art.162  §  1  ustawy  Prawo  o  ustroju  sądów
powszechnych. Zgodnie z tym zgłoszenia takie, które nie spełniają wymogów ustawowych
pozostawia  się  bez  dalszego  biegu.  W  związku  z  powyższym  podjęcie  przedmiotowej
uchwały jest zasadne. Następnie o opinię została poproszona Komisja Obywatelska i Ochrony
Środowiska.  Przewodnicząca  Kwiatkowska  Ewa  przedstawiła,  iż  opinia  Komisji  jest
pozytywna.  Radni  pytań  nie  mieli.  Przewodnicząca  odczytała  projekt  uchwały  następnie
uchwała  została  poddana  pod  głosowanie.  Za  głosowało  12  radnych,  przeciw  0,
wstrzymujących 0. Uchwała Nr XIII/87/19 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego
protokołu.

 
Ad.  8  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  powołania  doraźnej  Komisji  Statutowej  Rady
Miejskiej w Chodczu.

                Przewodnicząca o przedłożenie informacji dotyczącej podjęcia w/w uchwały
poprosiła Panią Łukaszewicz. Pani Daria poinformowała, iż Statut jest podstawowym aktem
ustrojowym gminy, zawierającym normy prawa ustrojowego, stanowiące wraz z Konstytucją i
ustawami, system ustrojowy prawa samorządu. Uchwalenie oraz zmiana Statutu należą do
wyłącznej właściwości rady gminy. Ze względu na potrzebę dostosowania zapisów Statutu do
obowiązujących przepisów prawa, mając na uwadze charakter tego dokumentu proponuje się
powołanie doraźnej Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Chodczu.Następnie o opinię została
poproszona Komisja Obywatelska i Ochrony Środowiska. Przewodnicząca Kwiatkowska Ewa
przedstawiła,  iż  opinia  Komisji  jest  pozytywna.  Radni  pytań  nie  mieli.  Przewodnicząca
odczytała projekt uchwały następnie uchwała została poddana pod głosowanie. Za głosowało
12 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr XIII/88/19 została podjęta i stanowi
załącznik do niniejszego protokołu.
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Ad.  9  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zasad  i  trybu  przeprowadzenia  konsultacji
z mieszkańcami Miasta i Gminy Chodecz.

                         Przewodnicząca o przedłożenie informacji dotyczącej podjęcia w/w uchwały
poprosiła  Burmistrza  Chodcza.  Pan  Jarosław  Grabczyński  poinformował,  iż  celem
prowadzenia konsultacji społecznych jest wzmocnienie mechanizmu partycypacji społecznej
w sprawach ważnych dla Gminy. Przeprowadzenie ich wynika wprost z ustawy o samorządzie
gminnym. Art.  5a ust  2 tejże ustawy nakłada obowiązek przyjęcia  procedury obejmującej
zasady i tryb przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami w formie uchwały rady gminy.
Przedstawiona  procedura  w  formie  uchwały  Rady  Miejskiej  w  Chodczu  wypełnia  ten
obowiązek, określając zasady i tryb przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami Miasta  i
Gminy Chodecz. Ta uchwała będzie umożliwiała przeprowadzenie konsultacji społecznych
odnośnie  włączenia  obszaru,  na  którym  buduje  się  Powiatowe  Centrum  Kształcenia,
włączenia do granic Miasta Chodcza oraz jeżeli będzie taka wola mieszkańców, włączenia
osiedla  mieszkaniowego  Chodeczek  do  granic  Miasta  Chodcza.  Jeśli  uzyskamy  zgodę,
aprobatę takiego przedsięwzięcia wówczas wniosek będzie przesłany dalej do Ministerstwa
i  będzie  możliwość  rozszerzenia  granic  miasta.  O  opinię  zostały   poproszone  Komisja
Obywatelska i Ochrony Środowiska oraz Komisja Rolna i Infrastruktury Technicznej. Opinie
były pozytywne. Radni pytań nie mieli. Przewodnicząca odczytała projekt uchwały następnie
uchwała  została  poddana  pod  głosowanie.  Za  głosowało  12  radnych,  przeciw  0,
wstrzymujących 0. Uchwała Nr XIII/89/19 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego
protokołu.

Ad. 10 Podjęcie uchwały zmieniającej w sprawie ustalenia wysokości opłaty targowej na
terenie Miasta  i Gminy Chodecz.

             Przewodnicząca o przedłożenie informacji poprosiła Burmistrza Chodcza. Jarosław
Grabczyński  poinformował,  iż  na  zmiana  tej  uchwały  polega  przede  wszystkim  na
wykreśleniu obniżki dla rolników, ponieważ wynika ona wprost z regulaminu targowiska i nie
ma konieczności żeby byłą poradzona także w uchwale.  Zmiana druga to opłata targowa,
która mówi, że opłata targowa 40 zł. będzie dotyczyć do dwóch stanowisk.  Na tym Burmistrz
zakończył. O opinie została poproszona Komisja Budżetu i Finansów. Opinia Komisji była
pozytywna.  Radni  pytań  nie  mieli.  Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  ze  względu  na  stan
zdrowia  z  pomocą  Przewodniczącej  Komisji  Obywatelskiej  odczytała  projekt  uchwały
następnie uchwała została poddana pod głosowanie.  Za głosowało 12 radnych, przeciw 0,
wstrzymujących 0. Uchwała Nr XIII/90/19 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego
protokołu.

Ad.11 Interpelacje i zapytania  radnych.

           Radni nie zgłaszali interpelacji.

Ad. 12 Sprawy bieżące  i  wolne wnioski.
    
            Pan Sołtys Mirosław Michalak spytał czy chcąc handlować na targowisku trzeba się
gdzieś wcześniej rejestrować. Otrzymał odpowiedź iż nie ma takiej konieczności. Miejsc jest
bardzo dużo. Inkasent pobiera opłatę w momencie zajęcia stanowiska danego dnia. Nie trzeba
specjalnie  dokonywać  żadnej  wcześniejszej  rejestracji.  Sołtys  Grzelak  poinformował,  że
kupcy się skarżą odnośnie umiejscowienia toalet na targowisku, że są za daleko. Udzielono
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odpowiedzi,  że  wszystko zostało sporządzone wg projektu.  Toalety nie  są  umiejscowione
daleko,  każdy swobodnie  ma  do  nich  dostęp.  Toalety  przenośne  typu  TOI  TOI  znacznie
odbiegają standardem od tych, które są wybudowane na targowisku. Sołtys Grzelak spytał
Przewodniczącego Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej na jakim etapie realizacji jest
złożony  przez  niego  wniosek  o  remont  drogi  w  Sobiczewach.  Radny  Feliniak  udzielił
odpowiedzi,  iż na dzień dzisiejszy ten odcinek drogi nie jest  uwzględniony w planach do
modernizacji, przebudowy. Następnie Pan Feliniak odniósł się do pisma otrzymanego od Pana
Jana Ambrożewicza Wicestarosty Powiatu, w którym nadawca zwraca się z prośbą o podjęcie
działań  mających  na  celu  przywrócenie  poprzednio  obowiązujących  zasad  wyznaczania
i  określania  obszarów  ONW  na  terenie  gminy  Chodecz.  Radny  poinformował,  że
rozstrzygnięcie w tej  sprawie nastąpiło wraz z przyjęciem przez parlament UE i  radę UE
rozporządzenia z dnia 01 lutego 2019r. określającego jednolite dla całej Wspólnoty zasady
wyznaczania ONW. Nowe reguły określają dokładnie, jakie kryteria biofizyczne odpowiadają
za  delimitację  ONW. Są  to:  klimat,  gleba  i  ukształtowanie  terenu.  Szczegółowe definicje
owych kryteriów opisane są w załączniku nr 3 do rozporządzenia. Zmiany wynikają z nieco
innego zdefiniowania kryteriów biotycznych, ale w dużej mierze również z wyeliminowania
kryteriów  demograficznych(niska  gęstość  zaludnienia  i  udział  ludności  powiązanej
z rolnictwem). Zatem sam proces wyznaczania odbywał się niejako z automatu. Na podstawie
danych przekazanych przez państwowe instytuty naukowo-badawcze powstała lista obszarów
spełniających  wymogi  delimitacji  ONW.  Decyzję,  co  do  takiego  sposobu  wyznaczania
obszarów z ograniczeniami naturalnymi zapadły na poziomie UE i trudno domagać się od
Ministra, aby je dzisiaj zmienił. Od rozporządzenia Ministra nie ma odwołania. Reasumując,
nie mamy żadnego wpływu na odgórne decyzje.  Sołtys sołectwa Sobiczewy zapytał jakie są
plany na przyszły rok, co do remontów i napraw dróg. Odpowiedzi udzielił Burmistrz,  iż
jeżeli  chodzi  o  projekt  budżetu  na  rok  2020,  to  projekt  ten  jest  w trakcie  przygotowań,
zgodnie z przepisami projekt taki musi być sporządzony do 15 listopada 2019r. Jeśli chodzi
o przebudowę dróg to zostały podpisane 3 umowy na dofinansowanie m.in.: na przebudowę
drogi  Mstowo-Strzyżki,  odcinek  drogi  Łania-Pyszkowo(1650m)oraz  km drogi  w Psarach.
W przyszłych planach inwestycyjnych będą w pierwszej kolejności realizowane przebudowy
tych dróg na które będzie możliwe pozyskanie dofinansowania.              
  
 Ad. 13.  Zakończenie  obrad  sesji.

           Przewodnicząca Rady Miejskiej powiedziała, iż zamyka obrady XIII sesji Rady
Miejskiej  w  Chodczu  i  dziękuje  za  przybycie  radnym  oraz  pozostałym  gościom.  Sesja
zakończyła się o godz. 10:21.

                                                                                                      Przewodniczący 
                                                                                Rady Miejskiej

                                                                                 Anna Twardowska

Sporządziła:
Łukaszewicz Daria
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